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Obchodní akademie v České Lípě se snaží, aby mladých dárců krve neubývalo. Nová
skupina studentů proto nyní přišla poprvé na transfuzní stanici v českolipské
nemocnici a darovala hromadně krev.

„Ze získávání prvodárců z řad mladých lidí nad osmnáct let, kterých je nedostatek, jsme ve
škole vytvořili tradici. Část studentů se k tomuto kroku rozhodla po podzimní přednášce
hematologa doktora Ivo Turka v naší škole,“ řekla učitelka Alena Pokorná, která akci
pravidelně organizuje, ale také sama krev daruje.

„Myslím si, že jde o velmi názorný příklad, jak pomoci jiným lidem, jak – třeba i někomu
z blízkých zachránit život,“ dodala.  

Téměř půl litru krve tak spolu s ní darovalo osm studentů, další zájemce lékaři vyřadili
nebo kvůli momentálnímu zdravotnímu stavu odběr krve odložili.

Studenti, které čeká letos maturitní zkouška, brali první darování krve jako dobrou
životní zkušenost. Někteří až při ní zjistili, jakou mají krevní skupinu. Část ze studentů
po prvním odběru neskrývala své rozhodnutí v dárcovství pokračovat.

Nyní je tato skupina žáků Obchodní akademie Česká Lípa zařazena do databáze
čestných dárců krve a po několika měsících mohou opět přijít na odběry, případně je
zdravotníci podle nutnosti a chybějící krevní skupiny sami vyzvou k návštěvě a
darování krve.



„Podmínkou odběru byl věk 18 let, váha 50 kg a velmi dobrý zdravotní stav. Všichni, kteří se
chtěli stát prvodárci, proto museli nejprve navštívit svého obvodního lékaře, aby jim vystavil
potvrzení o způsobilosti k dárcovství krve. Přímo v nemocnici se studenti nejprve seznámili s
poučením dárce krve a vyplnili poměrně obsáhlý dotazník, následně je vyšetřil lékař,“ popsal
odběr tiskový mluvčí NsP Česká Lípa Petr Pokorný.

Provedená vyšetření by podle něj měla nejen vyloučit poškození dárce odběrem, ale i
zachytit nejčastější onemocnění, jako zvýšený krevní tlak, poruchy srdečního rytmu a
jiné.

„Jedná se tedy zároveň o preventivní lékařskou prohlídku, což brali adepti dárcovství jako
výhodu,“ dodal.


